
 Až do úplného odvolania opatrení, ktoré limitujú zhromažďovanie, zostáva v platnosti 
dišpenz od povinnej účasti na bohoslužbách a to aj v nedele a sviatky. Počas bohoslužieb  
v chráme prosím o dodržiavanie všetkých hygienických a preventívnych opatrení ako sú 
zverejnené na nástenke a v minulotýždňových oznamoch. Rodinám odporúčam „Liturgiu 
domácej cirkvi“ a povzbudzujem ich, aby sa spoločne stretli nielen pri sledovaní sv. omše  
v TV, ale aj pri ich spoločnej rodinnej liturgii. Každý týždeň nájdete texty liturgie na 
webe: www.zastolom.sk alebo na stránkach obce Priechod v časti Farské oznamy.   

 V nasledujúcom týždni je vo štvrtok slávnosť Nanebovstúpenie Pána. Keďže je pracovný 
deň, svätá omša bude v oboch chrámoch v poobedňajšom čase. Od slávnosti Nanebovstúpenia 
Pána povzbudzujem k modlitbe deviatnika k Duchu Svätému.  

 Kostol v Priechode je v prípade priaznivého počasia otvorený k osobnej modlitbe zhruba od 
10:00. Spovedá sa 30 minút pred každou sv. omšou vo farskej záhrade zo zadnej strany 
kostola. Svätá omša v sobotu je slúžená večer o 18:00 hod. a to už s nedeľnou platnosťou. 

 Budúci týždeň je v kostoloch celoslovenská zbierka na Katolícke masmédiá. 
 

 Ďakujem trom miništrantom za celodennú brigádu počas uplynulého týždňa. Obrúsili 
a natreli novým náterom celkovo päť krídel drevených dverí na fare a kostole.  

 Ďakujem za pomoc pri oprave upchatého trativodu zo žľabu strechy fary.  
 Uplynulú sobotu sme začali uvažovať a plánovať ako zrealizovať opravu vikierov na fare. Po 25 

rokoch si vyžadujú výmenu izolácie (použitá sklenená vata je spadnutá v dôsledku čoho vikiere 
premŕzajú) a prestavbu ich dreveného obvodového plášťa, ktorý je narušený v dôsledku priameho 
vystavenia poveternostným vplyvom. Keďže vikierov je na budove fary spolu 14, brigády v tejto 
oblasti budú viaceré. Privítame preto po sobotách pomoc napr. pri odplášťovaní vikierov, stavaní 
lešenia a iných prácach. Ak by ste mohli pomôcť, prosím, aby ste ma dopredu kontaktovali, 
pretože práce závisia od počasia a ďalších okolností a preto konkrétnosti budem vedieť oznámiť 
možno len pár dní dopredu. V sobotu 16. mája ďakujem za prácu na tejto úlohe štyrom chlapom.  

 Ďakujem bohuznámej farníčke za pomoc pri upratovaní a dezinfekcii chrámu. Upratovanie 
v chráme aktuálne nie je zabezpečované podľa rozpisov a preto dobrovoľníci sú srdečne vítaní.  

 Nižšie je zoznam ďalších prác, ktoré môžu byť v prípade dobrej vôle vykonané svojpomocne: 
 Maľovanie dvoch drevených štítov na nižšie položenej budove fary z juhozápadnej časti. 
 Obrúsenie a maľovanie garážových dverí a všetkých drevených častí bočných stien farskej budovy 
 Oprava poškodenej izolácie a podstrešnej fólie na severozápadnej časti strechy fary (?) 
 Výmena poškodených škridlíc na streche farskej budovy. Žiaľ zdá sa, že v blízkej budúcnosti bude 

potrebné uvažovať o kompletnej výmene strešnej krytiny. Súčasná z roku 1990 nie je v dobrom stave. 

6. veľkonočná nedeľa 2020

PONDELOK  18. 5. 2020 
SV. JÁNA I. PÁPEŽA A MČ. (ĽS) 

7:30 (P) Za B. požehnanie a trpezlivosť v kríži pre Júliu (114) 

UTOROK  
19. 5. 2020 

18:00 (P) † starí rodičia, rodičia a ich deti 

STREDA 20. 5. 2020  
SV.BERNARDÍNA SIENSKÉHO (ĽS)  

18:00 (P) † svokrovci, švagrovci a starí rodičia 

ŠTVRTOK  21. 5. 2020 
NANEBOSTÚPENIE PÁNA (SL) 

17:00 (B) † Bernard, Karol, Gizela (Baláže 58) 

18:00  (P) Za farnosť 

PIATOK 22. 5. 2020 
SV. RÍTY Z CASCIE (ĽS) 

18:00 (P) 
Za dary Ducha Svätého  
pre novomanželov Martinu a Vladimíra 

SOBOTA 23. 5. 2020   
SV. JÁNA NEPOMUCKÉHO (SV) 

18:00 (P) † Veronika Jelšovská 

7. VEĽKONOČNÁ NEDEĽA 
24. 5. 2020 

9:00 (B) Za farnosť 

10:30 (P) Za dobrodincov 



Rekonštrukcia strechy kostola sv. Jozefa na Balážoch 

Drahí veriaci, dovoľte mi aby som Vás informoval o novinkách, ale aj všetkých dôvodoch, 
ktoré nás nútia plánovať a vykonať rekonštrukciu strechy kostola sv. Jozefa na Balážoch.  

V prvom rade Vás chcem oboznámiť so skutočnosťou, že v stredu 13.5. bola podpísaná 
zmluva o dielo na zrealizovanie rekonštrukcie strechy kostola medzi farnosťou Priechod  
a Firmou Lamper. Začiatok prác je aktuálne naplánovaný na 6. júl 2020 a trvať by mali tri 
týždne. Celková cena diela je 27.283 €. K podpisu zmluvy sa pristúpilo na základe 
skutočnosti, že v utorok 12. 5. sme dostali oznámenie z Odboru pre regionálny rozvoj 
Vyššieho územného celu v Banskej Bystrici, že naša žiadosť o poskytnutie dotácie na 
rekonštrukciu strechy kostola sv. Jozefa v Balážoch bude napriek mimoriadnej situácii 
súvisiacej s koronakrízou zazmluvnená. Väčšina žiadostí o dotácie z VÚC boli totiž 
v priebehu marca a apríla zamietnutých a to napriek tomu, že vo februári boli schválené 
Komisiou pre regionálny rozvoj a cestový ruch pri Zastupiteľstve BBSK. Kvôli koronakríze 
nakoniec dostalo prísľub financovania iba niekoľko žiadostí, pričom v rámci našej žiadosti je 
prisľúbená suma na kostol Baláže 9.000 €. Zoznam schválených projektov VÚC tu:  
https://www.bbsk.sk/Portals/0/01%20Urad%20BBSK/Dotácie/2020/Zoznam_projektov_VZN_38-2019_vyzva_3.pdf  

Ďakujem Pánovi a aj sv. Jozefovi robotníkovi, nášmu patrónovi, za tento prísľub, pretože 
situácia so strechou na Balážoch ma veľmi ťaží. V júli 2013 prebehla rekonštrukcia interiéru 
kostola a nakoniec bol namaľovaný aj exteriér. V tom čase vznikla na streche v časti pri veži 
priehlbeň viditeľná aj  v asfaltovej strešenej krytine. Bol privolaný Ing. arch. Turčan, ktorý 
odporúčal vzniknutý defekt bezodkladne opraviť. Všetko naznačovalo tomu, že defekt vznikol 
v dôsledku nesprávne zakončenému žľabu, ktorý zvádzal vodu z vežičky kostola a ústil priamo 
na šikmú časť strechy. Pri prácach v r. 2013 bol preto žľab predĺžený a voda odvedená nižšie. 
Avšak otvorenie strešného plášťa a oprava tejto poškodenej časti strechy sa nám podarila 
urobiť až v októbri 2018. Dôvodom odkladov tejto opravy bol dlhodobo nízky stav financií na 
účte Baláže. Realizácia sa nakoniec podarila vďaka dotácii schválenej vtedajším 
zastupiteľstvom Obecného úradu Baláže vo výške 1.000 €. Rovnako avšak ďakujem aj 
všetkým ostatným dobrodincom, ktorí sa zo svojich skromných dôchodkov podieľali na 
splatení rekonštrukcie interiéru v roku 2013. Celková suma bola vtedy viac ako 10.000 €. 

Počas opravy poškodenej časti strechy v októbri 2018 sa avšak (ako to často býva) odhalil 
oveľa závažnejší problém. Bolo zistené, že nahnitá nie je iba časť strechy pri veži kostola, ale 
aj väčšina drevenej konštrukcie strechy. Dôvodom nie sú ani tak priesaky cez povrchovú 
asfaltovú krytinu, ale najmä skutočnosť, že drevená konštrukcia strechy sa spolu s tepelnou 
izoláciou nachádza medzi dvomi neprievzdušnými fóliami a to bez odvetrania. Hoci teda 
strecha ako celok nepreteká (okrem spomenutého exponovaného miesta, čo už bolo 
opravené), predsa len v tepelnej izolácii pri väčších rozdieloch teploty medzi vonkajším 
a vnútorným priestorom (pri kúrení, alebo aj striedaní dňa a noci) vznikajú už dlhé roky pary 
ktoré sa skondenzujú. Keďže pary nie sú odvetrané vzduchovou medzerou, vyzrážaná voda 
zostáva priamo v drevenej konštrukcii strechy a to spôsobilo za 27 rokov jej zahnitie.    

Po napísaní prvého infoletáku o havarijnom stave strechy a potrebe jej opravy v novembri 
2018, sa mi ozval Ing. arch. Roman Turčan, ktorý projektoval strechu ešte v júli 1990. Cítil 
sa dotknutý faktom, že strecha je v danom stave, pretože on strechu naprojektoval spolu 
s odvetrávacou štrbinou a kontralatami, ktoré mali zamedziť vzniknutiu súčasného stavu.  
Po nahliadnutí do pôvodnej projektovej dokumentácie musíme konštatovať, že má pravdu: 



Obr. 1 a 2 : Výňatok z projektovej dokumentácie strechy Baláže. Šípky ukazujú na naprojektovaný 

avšak nerealizovaný detail projektu kt. spôsobil nahnitie strechy. Autor: Ing. arch. Turčan, júl 1990. 

Viem, že týmito argumentmi sa môžu teraz cítiť dotknutí tí, ktorí na stavbe pracovali a to 
dobrovoľne, svojpomocne a bezplatne. Bolo by preto nesprávne, aby uvedené fakty boli 
akokoľvek použité proti nim. Nemám ten úmysel. Sám sa riadim heslom: „Kto niečo robí, tak 
robí aj chyby. Kto nič nerobí, tak ten robí chybu najväčšiu“. Preto všetkým, ktorí sa pričinili 
o prestavbu kostola sv. Jozefa na Balážoch v rokoch 1990 – 1993 patrí veľká vďaka. Faktom 
avšak zostáva, že aktuálny stav vznikol v dôsledku zlyhania stavebného dozoru a neskúsenosti 
so stavbou takéhoto typu strechy. Súčasný stav treba riešiť, pretože hrozí narušenie nosnej 
konštrukcie strechy. Aktuálny stav nosníkov musí prísť posúdiť statik po začatí prác. Tak ako 
sa v minulosti našli ochotní dobrovoľníci, ktorí kostol stavali a rekonštruovali, tak aj teraz sa 
už našli ochotní dobrodinci, ktorí na tieto práce už prispeli a verím, že viacerí ešte aj prispejú. 
Na tento cieľ môžete využiť číslo účtu kostola Baláže, ktoré nájdete na konci infolistu. 

Obr. 4 a 5: Výňatok z projektovej dokumentácie vypracovanej Ing. Michaelou Blaškovovu 
a schválenej  Stavebným úradom a  Ing. arch. Romanom Turčanom v januári 2020.  



Keď už teda hovoríme o financiách, dlžím vysvetlenie dôvodu navýšenia ceny z prvej 
cenovej ponuky Firmy Lamper: 17.871 € z októbra 2018 na súčasných: 27.283,36 €. Cena 
bola navýšená v procese vypracovávania podrobnej projektovej dokumentácie za ktorej 
vypracovanie patrí veľká vďaka Ing. Michaele Blaškovej. Dokumentácia bola následne 
revidovaná a potvrdená Ing. arch. Romanom Turčanom. Do pôvodnej cenovej ponuky Firmy 
Lamper tak boli zapracované viaceré dodatočné požiadavky architekta. Jeden z  farníkov mi 
prednedávnom múdro povedal: „Kvalita strechy záleží od kvality prevedenia detailov“. 

Na tomto mieste ešte chcem poďakovať p. starostovi z Balážov, p. Róbertovi Chabanovi, 
ktorý sa veľmi aktívne počas uplynulých mesiacov podieľal na skompletizovaní 
projektovej žiadosti podanej na VÚC. Prílohy k žiadosti totiž tvorilo až 23 dokumentov, 
ktoré navyše na seba neraz nadväzovali. Bez jeho aktívnej pomoci, by aj čakacia lehota na 
úradoch mohla znemožniť včasné skompletizovanie projektovej žiadosti. Rovnako 
ďakujem dobrodincom,  kt. za posledné dva roky darovali na tento účel viac ako 12.000 €. 
Aktuálny stav na účte Baláže je 14.378 €. Po pripísaní 9.000 € dotácie budeme mať na 
účte sumu 23.378 €. S vďakou Pánovi Vám taktiež chcem oznámiť, že chýbajúcich 
5.000€ je nám ochotná bez poplatkov a úrokov požičať istá Bohuznáma rodina. Vopred 
ďakujem každému, kto by vedel o možnosti ako dofinancovať plánované opravy, prípadne 
sa mohol spolupodieľať sa na bezplatnom dodaní niektorej z nákladových položiek.   
Nech na príhovor sv. Jozefa robotníka – nášho patróna, dobrotivý Boh žehná toto dielo! 

Exegéza	6.	veľkonočnej	nedele,	Jn	14,	15	–	21	
 
Dnešná liturgia nám dáva možnosť vypočuť si ďalšiu časť z Ježišovho testamentu, ktorý 
sme začali čítať minulý týždeň. Ešte stále sa nachádzame vo večeradle a prichádza 
okamih odlúčenia. Vieme veľmi dobre, aké vie byť odlúčenie od osoby, ktorú 
milujeme, bolestné. Ježišovo odlúčenie je dobre pripravené, pretože On vie, že inak by 
mohlo nechať hlboké rany po celý zvyšok života. Ježiš chce pripraviť apoštolov tak, aby 
mohli pokračovať ďalej v plnosti ich životov aj bez jeho fyzickej prítomnosti.  

Apoštolom zveril veľkú úlohu: zmeniť svet, pričom oni dobre vedia, že sami nie sú 
schopní dosiahnuť to. Veď už teraz sú ako spoločenstvo oslabení, pretože sa od nich 
oddelil jeden z nich, a to priamo z večeradla. Musia ísť ohlasovať krásu Božej tváre, ktorú 
videli v Ježišovi z Nazareta. Boh je dobrý a miluje všetky svoje deti bezvýhradne 
a očakáva, že aj my budeme schopní milovať tak, ako on – teda aj svojich nepriateľov. Je 
to veľká úloha a apoštoli sa cítia slabí, krehkí a Ježiš ich necháva. Pýtajú sa teda medzi 
sebou, ako môžu naplniť túto misiu, ktorá im bola zverená.  

Okolo konca 1. storočia, keď sv. Ján píše svoje evanjelium, kresťanská komunita 
prekonala už niekoľko skúšok a prenasledovaní. Ján napísal tento text pre kresťanov 
v malej Ázii. Je to čas skúšok, ale aj odpadu, o čom viac hovorí Kniha Zjavenia. 
Kresťania sú vytláčaní zo spoločnosti, vylúčení zo synagóg, sú nespravodlivo súdení, 
zneužívajú sa ich právomoci. Evanjelista sám píše: „Ja, Ján, váš brat a spoločník v súžení, 
v kráľovstve i vo vytrvalosti v Ježišovi, bol som pre Božie slovo a Ježišovo svedectvo na 
ostrove, ktorý sa volá Patmos.“ (Zjv 1, 9). Sme teda v čase, keď sme všetci rozomieľaní. 



Ako sa dá prežiť tento okamih? Vidíme, že Ján chce práve v kontexte prenasledovania 
a zastrašovania predstaviť kresťanom svojich komunít slová svojho Majstra, ktoré dali aj 
apoštolom odvahu a upokojenie v čase Veľkej noci, keď museli prekonať skúšku z bolesti 
smrti Ježiša.  

Avšak, tieto Jánove slová boli napísané aj pre nás. Jedna zo skúšok, ktorú dnes každý 
úprimne veriaci zakusuje, je dojem, že je sám. Ľudia, ktorí sú okolo neho, tak rozmýšľajú 
a správajú sa podľa odlišných kritérií a hodnôt. Ak začne hovoriť o odpustení, nehe, 
čistote, zriekaní sa, či o obetách ... čo sa stane? Taký človek sa stane vylúčený alebo 
priamo vysmiaty. Kresťan vie, že je to nevyhnutné, aby sa tak stalo. Prečo? Pretože logika 
sveta je nekompatibilná s evanjeliom. Neskôr to povie sám Pán v rámci svojho 
testamentu: „Ak vás svet nenávidí, vedzte, že mňa nenávidel prv ako vás. Keby ste boli zo 
sveta, svet by miloval, čo je jeho, ale preto, že nie ste zo sveta, že som si vás ja vyvolil zo 
sveta, svet vás nenávidí. Spomeňte si na slovo, ktoré som vám povedal: Sluha nie je väčší 
ako jeho pán. Ak mňa prenasledovali, budú prenasledovať aj vás; ak zachovávali moje 
slovo, budú zachovávať aj vaše.“ (Jn 15, 18- 20)  

Teda ak sa v obdobných situáciách prenasledovania a útlaku ocitneme aj my, je pre nás 
nevyhnutné nechať vstúpiť do našich sŕdc nasledujúce slová Ježiša: 

„Ak ma milujete, budete zachovávať moje prikázania. A ja poprosím Otca a on vám dá 
iného Tešiteľa, aby zostal s vami naveky – Ducha pravdy, ktorého svet nemôže prijať, 
lebo ho nevidí, ani nepozná. Vy ho poznáte, veď ostáva u vás a bude vo vás.“ 

Žiaľ, my máme len jedno sloveso pre podstatné meno láska, a to milovať. Gréci majú 
najmenej štyri slovesá. Jedno z nich je agapan, ktoré je použité práve na tomto mieste 
textu evanjelia. O akú formu vyjadrovania lásky sa vo vyjadrení slova „agapan“ jedná? 
Agapan je láska dávajúca, zostupujúca, nezištná. Je to láska toho, kto nemyslí na seba 
samého, nemyslí na svoje výhody alebo zisky, ktoré môžu prísť v dôsledku jej 
preukazovania. Myslí len na to, aby bola prijatá dôstojne v súlade s cieľom, na ktorý je 
určená. Vtedy dáva celý svoj potenciál do toho, aby sa darovala – až po darovanie života. 
Dokonca, aj keď sa jedná o lásku k nepriateľovi, agapeon umožňuje byť vždy krok vpred. 
Dáva celú svoju silu do darovania života. Je to práve takéto sloveso agapeon, ktoré má 
charakterizovať život učeníka Ježiša Krista. Žiť ako učeník Ježiša Krista znamená milovať 
formou agapeon. Kto nemiluje týmto spôsobom, tak vegetuje; nežije ako človek. Byť 
človekom znamená milovať.  

Slovo agapé sa nachádza v Novom zákone 259 krát. V samotnom testamente Ježiša, ktorý 
tvorí celých 5 kapitol evanjelia sv. Jána, je podstatné meno láska a sloveso milovať 
použité 26 krát. Je to veľa, a tým sa chce povedať niečo o dôležitosti odkazu, ktorý Ježiš 
chce, aby zostal v srdci jeho učeníkov.  

Čo znamená slovo láska? Nie je to emócia, ktorú zakusujeme v srdci, keď sa zamilujeme. 
Nie! To, čo sa rodí v mojom srdci, keď sa zamilujem, je láska v stupni eros. Je to veľmi 
dôležitá a pekná súčasť lásky. Je to podnet, ktorý ma pohýna pritiahnuť, „privlastniť“ si 
toho druhého. Ale povedali sme, že agapaeon znamená nehľadať toho druhého pre vlastné 
obohatenie, ale hľadať to, ako ja môžem pomôcť druhému žiť a darovať jemu svoj život.  



V tomto momente Ježiš žiada lásku k nemu. Môže nás to prekvapiť, pretože je to istý druh 
odplaty (návratu), čo by podľa toho, čo sme si práve povedali, nemalo byť prítomné 
v láske agapeon. V Ježišovom testamente sa avšak zmienka takejto spätnej väzbe 
nachádza 4 krát: „Ak ma milujete, budete zachovávať moje prikázania“ „Kto má moje 
prikázania a zachováva ich, ten ma miluje.“ „Kto ma miluje, bude zachovávať moje 
slovo.“ „Kto ma nemiluje, nezachováva moje slová“ Nie je to teda náhoda. Je to prvý 
krát, ako Ježiš hovorí takýmto spôsobom. Čo to znamená milovať Jeho? Nie je to 
egoistická požiadavka? Nie je to eros? Chce, aby sa všetko vrátilo k nemu? Nie! Vyvoliť 
si Jeho a s tým aj jeho ponuku života znamená spojiť vlastný život s Jeho životom. To isté 
sa stane, keď sa nevesta oddá svojmu ženíchovi a nechce iných milencov, pretože jej 
srdce je napojené len na jej ženícha, s ktorým harmonizuje všetky svoje plány života. To 
je láska, ktorú Ježiš žiada. Harmonizuj svoj život s mojím životom.   

Dnes nás Ježiš pozýva tešiť sa tomu, že sme zahrnutí do Jeho života, do Jeho plánov. 
Koľko sme vo svojom živote disponovaní počítať s Ním? On hovorí, ja staviam celý svoj 
život na agapé. Robím zo svojho života dar pre Teba, aby si Ty bol schopný stavať svoj 
život na tejto mojej ponuke.  

„Ak ma milujete, budete zachovávať moje prikázania.“ Pozrime sa na tieto slová. Ak by 
sme počuli tieto slová z úst zamilovaného človeka o požiadavke nejakých pravidiel, tak by 
sa nám mohlo zdať, že je to proti pravej láske. Nepáči sa nám, keď sa vraví 
o prikázaniach, o pravidlách. Predsa ten, kto je zamilovaný nikdy takto nehovorí. My sme 
v kontexte lásky, nie zamestnávateľa a zamestnanca, ktorému má byť vyplatená mzda, 
a preto si zamestnávateľ môže určovať aj podmienky a pravidlá. Čo má Ježiš v úmysle 
povedať  príkazmi, ktoré sú jeho? Ježiš nikdy nehovoril o povinnosti poslúchať ho. Nikdy 
dokonca nepovedal ani to, že sa musí poslúchať Boh. Keď Ježiš používa príkazy 
vyžadujúce poslušnosť, neaplikuje ich na ľudí, ale rozkazuje duchom, vetru, rozbúrenému 
moru, a tieto musia poslúchať, a skutočne ho aj poslúchajú. Sú to sily zla, ktoré musia 
poslúchať – nikdy nie človek. Dokonca slovo poslušnosť sa v evanjeliách ani nikde 
nenachádza! Človek nie je povolaný poslúchať Boha, ale pripodobniť sa Otcovi nebies, 
žiť v harmónii so životom, ktorý mu dal Otec, a život Otca to je agapan – dávajúca sa 
láska, ktorá myslí na dobro a plnosť šťastia toho druhého. Teda nejedná sa o poslušnosť 
prikázaniam, ale udržať pripravenosť srdca počúvať Boží život – hlas Božieho Ducha, 
ktorý Ti hovorí v každom okamihu, ako teraz môžeš zjaviť svoju lásku.  

Poslušnosť navyše obsahuje aj vzťah podriadenosti, a to je nezlučiteľné s láskou. Je to 
podobnosť, ktorá nás núti rásť. V Ježišovi je podobnosť Otcovi dokonalá. On stále 
poslúchal  (načúval) Otcovi, čo zodpovedá jeho identite Božieho Syna. Takáto poslušnosť 
sa vyžaduje aj od nás. Nie vonkajšie príkazy, ale náš život Božích detí. Môžeme teda 
parafrázovať žiadosť Ježiša, aby sme ho milovali napr. takto: Ak ma miluješ, pozoruješ 
môj život a staneš sa takým ako ja. Je teda iba jeden jediný príkaz – ten Ježišov. Je to hlas 
Ducha, ktorý je aj tvojou identitou Božieho dieťaťa. Ježiš dokonca povedal: „Nové 
prikázanie vám dávam, aby ste sa milovali navzájom. Aby ste sa aj vy vzájomne milovali, 
ako som ja miloval vás. Podľa toho spoznajú všetci, že ste moji učeníci, ak sa budete 
navzájom milovať.“ (Jn 13, 34-35)  



„Budete zachovávať moje prikázania.“ Prečo Ježiš hovorí o prikázaniach v množnom 
čísle? On sám sa riadi iba jediným príkazom, ktorému sám bol poslušný – príkazu 
Božieho života lásky – a teraz hovorí o prikázaniach. Dôvod je v tom, že tento jediný 
príkaz sa zjavuje v mnohorakosti prejavov. Vskutku, láska sa vyjadruje v každom 
jednotlivom skutku tu a teraz podľa toho, čo nás povoláva uskutočniť jediný príkaz. Snáď 
v niektorom okamihu ma povoláva pomôcť chorému, možno samotný chorý je voči mne 
nespravodlivý, ale jediný príkaz mi hovorí, že musím načúvať hlasu, ktorý prichádza 
z Božieho synovstva. V inom okamihu ma pozýva ujať sa starostlivosti o niekoho, kto je 
v núdzi, alebo zriecť sa niektorého môjho práva, pretože iný má väčšiu potrebu ako ja. 
Hľa, jediný príkaz sa teda v rôznych situáciách prejavuje rôzne – a preto Ježiš hovorí 
v množnom čísle: moje prikázania.  

Sv. apoštol Pavol hovoril vo svojom hymne na lásku, že láska vie prispôsobiť činnosť 
človeka akejkoľvek situácii, vie rozlíšiť, ako v každej situácii urobiť to, čo chce Duch. Hľa, 
ako jediný príkaz môže premeniť našu pozornosť na akékoľvek požiadavky lásky brata.  

V tomto kontexte lásky Ježiš hovorí o inom Tešiteľovi. Slovo Tešiteľ v latinčine je ad-
vocatus t. j. „volaný blízko“. Aká je úloha Advokáta? Obhájiť nás pred tým, kto na nás 
útočí. Ak nás chce niekto obviniť, zatvoriť do žalára, aj keď sme nevinní, prichádza 
advokát, ktorý nás chráni. Ježiš hovorí o inom Tešiteľovi. On sám bol prvý Tešiteľ. On, 
ktorý bol po boku svojich apoštolov. A teraz je ďalší Tešiteľ, ktorý bude pokračovať 
v tomto diele a vykoná tú istú misiu, akú mal Ježiš. Aká je ochranná misia Tešiteľa? Pred 
kým nás chráni? Určite nie pred Nebeským Otcom, ktorý nás chce potrestať za naše 
hriechy. Nie!!! Protivník je ten, kto mi chce odobrať život. Kto nechce, aby som žil ako 
skutočný človek. Kto je tento nepriateľ? Je to Zlý. Je to mentalita tohto sveta – tá sila, 
ktorá Ťa núti myslieť na seba samého a nezaujímať sa o druhého. Teda je to opak lásky, 
ktorú Ježiš ponúka.  

„Tešiteľ zostane s Vami naveky“, je to verný spoločník. Kto je tento spoločník, ktorý je 
stále s nami a ktorý nás stále chráni pred tými silami, ktoré nám chcú odňať život? 
Dovoľte mi spomenúť jednu skúsenosť, ktorú môžeme mať všetci: Ak odpustím niekomu, 
kto mi urobil veľkú neprávosť. Mohol by som ho to nechať zaplatiť, ale nechcem s ním 
takto jednať, nemám túžbu vidieť ho trpieť, a teda neurobím to. Ten, kto je vedený 
logikou tohto sveta, mohol by ma označiť za slabocha, za neschopného vymôcť si 
spravodlivosť. Avšak syn Boží, ktorý je vo mne, tak mi hovorí: „Gratulujem, si skutočné 
Božie dieťa!“ Ak sa zriekneš povýšenia v práci za cenu urobenia kompromisov vo svojom 
svedomí, pravdepodobne Ťa označia za naivného a hlupáka. Ale, keď príde večer 
a zostaneš sám so sebou, počuješ hlas vo vnútri a ten ti povie: „Gratulujem, dnes si bol 
skutočným (pravdivým) človekom“. Tento hlas je hlasom Ducha, ktorý je stále s nami 
a chráni nás od toho nepriateľa, ktorým je svetácka mentalita privádzajúca nás nie k láske, 
ale zameraniu sa na seba samých. Môžeš sa cítiť vylúčený z istého kruhu svojich 
priateľov, môžeš sa cítiť sám – opustený, obvinený svetáckosťou z čudáctva 
a zosmiešnený. Vtedy Ťa tento Tešiteľ obháji.   

Je to Duch Pravdy. Čo to znamená? To neznamená, že On nehovorí žiadne klamstvá, ale 
že je to Duch, ktorý Ti umožňuje byť opravdivým (skutočným) človekom. Už sme 
povedali, že ak nemiluješ (agapeon), nie si opravdivý človek. Nasledujú slová útechy, 



ktoré Ježiš adresuje apoštolom, ktorí sa nevyhnutne niekedy budú cítiť sami, stratení 
medzi tými, ktorí uprednostňujú nasledovať ponuku sveta:   

Nenechám vás ako siroty, prídem k vám. Ešte chvíľku a svet ma už neuvidí, ale vy ma 
uvidíte, lebo ja žijem a aj vy budete žiť. V ten deň spoznáte, že ja som v svojom Otcovi, vy 
vo mne a ja vo vás. Kto má moje prikázania a zachováva ich, ten ma miluje. A kto miluje 
mňa, toho bude milovať môj Otec; aj ja ho budem milovať a zjavím mu seba samého 

Nenechám vás ako siroty, prídem k vám. Nehovorí vrátim sa k vám, ale prídem k vám. Ak 
stratím priateľa, tak zostanem sám. Už nie som priateľom, pretože stratím toho druhého. 
Teda je aj niečo zo mňa, čo sa stratilo. Ak nevesta stratí ženícha, tak sa stáva vdova, 
sirota. Ak syn stratí otca – už nie je syn, ale sirota. Keď Ježiš opúšťa tento svet, jeho 
apoštoli sa boja, že zostanú sirotami. Chýba majster a učiteľ, tak už nie sme viac učeníci – 
mení sa naša identita. Ježiť im ale hovorí: Nenechám vás ako siroty. Toto sa nestane. Ja 
prídem k vám. Stane sa niečo neslýchané, čo sa nestáva zvyčajne. Ocitnete sa zahrnutý do 
mojej prítomnosti oveľa viac, pravdivejšie, ako ste ju zakusovali počas troch rokov, ktoré 
ste žili vedľa mňa. Ja prídem k vám. Svet ma viac neuvidí. Svet a jeho svetáckosť vidí iba 
hmotné, overiteľné veci. Pre svet Ježiš skončil zle – v hrobe. Vy však ma naďalej budete 
vidieť, pretože ja budem živý a vy budete žiť. Žiť, ako sme povedali pred chvíľou, 
znamená milovať (agapeon). Nemilovať znamená vegetovať – čo môže byť pekné, ale ak 
nedospejem k životu lásky (agapeon), nie som naplno človekom. Vy budete žiť, pretože 
budete zahrnutí, do toho istého života, ktorý zjednocuje mňa s Otcom. Tento istý život 
bude odovzdaný Vám skrze dar Božieho Ducha. Moja prítomnosť teda nebude vonkajšie 
priateľstvo – tak ako ste to doteraz pociťovali, ale bude to život úplného a dokonalého 
spoločenstva, ale nielen so mnou, ale aj s Nebeským Otcom.  

Keď nezabudneme na toto posolstvo, ktoré nám Ježiš nechal vo svojom testamente, vtedy 
všetko v našom živote zmení perspektívu. Vidíme, aký je náš cieľ – nielen v zmysle toho, 
ako to všetko v našom živote skončí, ale čo sa práve teraz deje v nás. Sme zahrnutí 
s Kristom do života Boha. Skutočný život je toto – ostatok je lož.  

Autor: Fernando Armellini   https://www.youtube.com/watch?v=Zl_-FrpHQwE 
Preklad: ThLic. Marek Iskra. Archív:  http://rodinabb.sk/liturgia-rodiny/ 
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